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 O
ve se godine navršava tride-

set ljeta od kada je skupina 

samoborskih entuzijasta, na 

čelu sa Stjepanom Župančićem 

- Dedom, njegovim sinovima 

Štefekom i Nikicom, te Vladom Trčkom, po uzo-

ru na slovenačke poznanike i prijatelje iz Sevni-

ce, organizirala 1. Samoborsku salamijadu. Ci-

jela je “filozofija” tog okupljanja u nekadašnjoj 

Vili Tonšetić, povrh Samobora, bila zasnovana 

na druženju i zabavi s prijateljima, a kao ideal-

na se poveznica pokazala domaća salama, su-

homesnati proizvod koji se sprema “za kasnije”, 

nakon redovitih kasnojesenskih kolinja.

Dakle, prošlo je tridesetak godina, tijekom ko-

jih je Samoborska salamijada doživljavala i 

doživjela brojne i stalne mijene, da bi se danas 

pozicionirala (ne samo zemljopisno - geograf-

ski) u centar salamerskih zbivanja u onome što 

danas (ne samo mi) zovemo “regijom”. Zasluga 

je to brojnih pojedinaca koji su svoj trag osta-

vili u Bratovštini svetog Jurja i Udruzi Zlatna 

šajba, organizatora Samoborske salamijade, a 

zadnjih je desetak godina Samoborsku salami-

jadu prema okupljanju regionalnih salamijada i 

kobasicijada usmjerilo aktualno vodstvo na čelu 

s Dubravkom Vidučem, neumornim organiza-

torom, motivatorom i, kako neki vole naglasiti, 

“bičem” Udruge Zlatna šajba.

Salameri i kobasičari posljednjih se desetak go-

dina sve više i sve češće upuštaju u “ekspedicije” 

u druge zemlje, krajeve i podneblja, upoznaju 

drugačije, više ili manje uspješne kulture “uzgo-

ja” salama i sličnih proizvoda, razmjenjuju isku-

stva, uče jedni od drugih, druže se i, konačno, 

surađuju na zajedničkim salamerskim projekti-

ma.

Tako su se 20. siječnja, povrh Kladja, na imanju 

OPG-a Franceković, susreli organizatori - kolege 

salamersko-kobasičarskih priredbi iz prijespo-

menutog “regiona”.

Bili su tu predstavnici Mađarske, iz Pečuha, Jo-

Počelo je u Samoboru, kod Francekovića, u siječnju 2017.  

Posebno se poradilo na kalendaru događanja, kako ne bi bilo vremenskog preklapanja i kako bi “svi stigli na sve”
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zef Hari i Stefan Farkasz, a iz Srbije su iz Šida 

stigli Stanislav Dierčan, Danko Čipkar i Stevan 

Farkaš. Slovenske su snage iz Sevnice, “doma-

je” povijesnih “mentora” samoborskih salamera, 

ali i prve dame SAD-a, općeomiljene Melanije, 

predstavljali njen prvi susjed Zdravko Mastnak 

te Stojan Anzelc, Jure Vrtovšek i Igor Tomažin. 

Republiku Bosnu i Hercegovinu zastupao je dr. 

Marko Tadić, a istarski su kobasičari za svoje 

predstavnike delegirali organizatore Otvorenog 

prvenstva Hrvatske u proizvodnji istarskih ko-

basica “S klobasicom u EU”, koje se odnedav-

no priređuje u Svetom Petru u Šumi. Bili su to 

dr. Mario Bratulić i Neven Turčinović. Iz nepo-

srednog susjedstva, iz Svete Nedelje, kao pred-

stavnici Svetonedeljske salamijade, sastanku su 

prisustvovali predstavnici organizatora Marijan 

Čižmešija i Robert Radošević.

Naravno, treba spomenuti i domaćine, prijespo-

menutog i neizbježnog Dubravka Viduča, njego-

vu desnu ruku Milinka Perkovića, bivšeg tajnika 

Udruge Zlatna šajba Dragutina Kušića, ali i do-

maćine sastanka, vlasnike OPG-a Franceković, 

Irenu i Božidara. Zapisnik je vodio te tako sve-

mu dao i pisanu formu Željko Radovanić, van 

aktivnosti u Zlatnoj šajbi i pročelnik za financije 

Grada Samobora. 

Nažalost, u Samobor nisu, iz opravdanih razlo-

ga, stigli predstavnici Turije iz Srbije. 

Nakon uobičajenog ručka, sve je prisutne u ime 

Grada Samobora pozdravio pročelnik za gospo-

darstvo Hrvoje Frankić, a nakon pozdrava pred-

stavnika gostiju počeo je i radni dio sastanka.

Teme su bile prije dogovorene: Karakter i sa-

držaj pojedinih priredbi, Međusobna sudjelova-

nja, Natjecanja - jedinstven način ocjenjivanja 

proizvoda i Status Vitezova od klobase (vitezovi 

svetog Šimuna). Naravno, posebno se poradilo 

na kalendaru događanja, odnosno na datumi-

ma organiziranja pojednih priredbi, kako ne bi 

bilo vremenskog preklapanja, kako bi “svi stigli 

na sve” i kako bi se proizvodi pojedinih sredina 

mogli natjecati na svim manifestacijama.

Iznimno plodna i kreativna rasprava raščistila 

je brojne nedoumice i probleme koji se javljaju 

u organizaciji manifestacija, a naznačeni su i 

neki novi, koji će biti predmet budućih sasta-

naka. 

U 
vrijeme održavanja III. Državne 

kobasijade u Pečuhu održan je i 

II. sastanak društava salamera i 

kobasičara iz šest europskih ze-

malja. Prvi, inicijativni i konsti-

tuirajući održan je krajem siječnja u Samoboru.

Sadržajan dnevni red obuhvatio je sva važna 

pitanja koja mogu unaprijediti i popularizirati 

rad društava, definirao ciljeve, ali i oblik or-

ganiziranja i funkcioniranja novog saveza. Za 

kraj je ostavljeno dovoljno vremena u kojem je 

prof.dr. Marko Tadić iznio prijedlog mogućeg 

zajedničkog projekta pod nazivom “Dunavski 

put salame”, koji bi bio predstavljen Europi kao 

zajednička aktivnost društava članica Europske 

unije, ali i onih koji se pripremaju za ulazak. 

Nakon rasprave svi su sudionici s oduševljenjem 

prihvatili predstavljeni projekt, a za voditeljicu 

izabrali dr.sc. Veru Tadić, koja ima najveće me-

đunarodno iskustvo.

Konferenciju je pripremio i vodio Dubravko 

Viduč, koji je izabran za prvog predsjednika i 

koordinatora novog saveza, a Samobor i Udruga 

Zlatna šajba za sjedište saveza u prvom manda-

tu, u trajanju od dvije godine. Tako je funkcija 

regionalnog lidera među salamerima i kobasi-

čarima, koju je Zlatna šajba dugi niz godina ne-

formalno nosila, ovim izborom i imenovanjem i 

formalno potvrđena.

Time je naš Samobor postao sjedište društava 

salamera i kobasičara iz Austrije, Bosne i Herce-

govine, Slovenije, Srbije, Mađarske i Hrvatske.

Priznanje, čast i obaveza svim članovima udru-

ge, ali i svim salamerima koji su godinama radili 

na očuvanju tradicije pravljenja salama u ovom 

kraju.

U Pečuhu pokrenut “Dunavski put salame” 

Konferenciju je pripremio i vodio Dubravko Viduč, koji je izabran za prvog predsjednika i koordinatora novog saveza

Sve je prisutne u ime Grada Samobora pozdravio pročelnik za gospodarstvo Hrvoje Frankić


